
PROTOKÓŁ XVII/2008 

 

 

Z sesji  Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 29 maja 2008 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej, rozpoczęła o godzinie 10
00

, a 

zakończyła o godzinie 12
50

. 

Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział brało 15 radnych, co stanowi 100%. 

W sesji udział brał wójt gminy, 4 pracowników urzędu gminy1 osoba zaproszona oraz 6 osób 

zainteresowanych obradami. 

Listy obecności w załączeniu do protokółu. 

 

 

Porządek posiedzenia : 
1. Otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy. 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 

      3.   Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa gminy. 

      4.   Podjęcie uchwał. 

      5.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      6.   Wolne wnioski i zapytania. 

      7.   Zakończenie obrad XVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

 

 

XVII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

 

Nikt nie wniósł uwag. 

 

 

Ad. 2 

 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że protokół z ostatniej sesji jeszcze o godzinie dziewiątej nie był dostępny w 

internecie  i nie można było się z nim zapoznać. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że protokół należy przyjąć na następnej sesji. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zakomunikował, że z protokółem można było się zapoznać nie tylko przez internet, ale i w 

biurze Rady. 

 

Małgorzata Kutnik –radna  

Stwierdziła, że protokół można przeczytać na głos. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Były uzgodnienia, że będzie w Internecie, to jest niedotrzymywanie słowa. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że to nie warunek, żeby umieszczać go w internecie.  

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Żeby ułatwić pracę radnych ustalono, że protokół umieszczany ma być w internecie. Do tej 

pory tak było. Faktycznie dzisiaj o dziewiątej nie było jeszcze umieszczonego protokółu na 

stronie. Proponuje odsunąć ten punkt na następną sesję, albo zrobienie przerwy godzinnej w 

celu przeczytania protokółu i wniesienia uwag. Skoro było uzgodnione, że będzie 

umieszczany na stronie uszanujmy swoje uzgodnienia i niech to będzie rzeczą  świętą. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił radna Kutnik o sformułowanie wniosku. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Proponuje odsunięcie tego punktu do następnej sesji. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto jest za tym, żeby protokół przyjąć na następnej sesji. 

 

Za wnioskiem radnej Kutnik było 4 radnych, a 9 radnych było przeciwnych, 1 osoba nie 

głosowała. 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił, że wniosek radnej Kutnik nie przeszedł. 

Zapytała, czy są uwagi. 

 

Uwag nie było. 

 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji. 

 

Za przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji było 10 radnych, 5 było przeciwnych. 

 

 

Ad. 3 

 

 

Krzysztof  Woś – kierownik Posterunku Policji w Złejwsi Wielkiej 

Przedstawił informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa w gminie. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 
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Poprosił  kierownika  Posterunku Policji o bliższe przedstawienie się. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że ma 42 lata, jest mieszkańcem Gminy Chełmża, jest żonaty i ma dwójkę 

dzieci. W policji pracuje od 20 lat, wcześniej pracował w sekcji ruchu drogowego. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, co robi komenda z Torunia, żeby nasi policjanci poruszali się bezpiecznym 

samochodem. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że są prowadzone rozmowy z wójtem gminy w sprawie dofinansowania 

zakupu samochodu. 

 

Bogdan Damrat – radny 

Zapytał, czy będą przeprowadzone szkolenia na kartę rowerową w szkole w Górsku. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej  

Odpowiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba  zorganizuje i przeprowadzi szkolenie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy policja robi coś w kierunku , żeby nie zaśmiecać lasów, czy nie można 

egzekwować kar za to, poza tym na każdej posesji powinien być pojemnik na śmieci. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że jednostka jego ma ograniczone możliwości ze względu na małą liczebność 

kadrową. W miarę możliwości, jeżeli będą takie zgłoszenia będą egzekwowane kary. 

Liczymy na współpracę mieszkańców. 

 

 Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że na jednej z sesji Rady Powiatu  przedstawiano informację o stanie 

bezpieczeństwa powiatu i Posterunek w Złejwsi Wielkiej był wysoko, pozytywnie oceniony. 

 

Rafał Żelazek – radny 

Podziękował za to, że policja uaktywniła się na terenie gminy. Poinformował, że patrole 

wzmożyły się koło GOK-u. Chodzi o bezpieczeństwo dzieci, ponieważ kierowcy nie 

przestrzegają prędkości na tym odcinku ruchu drogowego rozwijając dużą prędkość.. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że postara się o zorganizowanie przeszkolenia jego kadry w zakresie obsługi 

radarów i wyposażenia w nie policji. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, czy polepszyła się wykrywalność kradzieży. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował, że nie może przekazywać informacji operacyjnych. Jest grupa wjeżdżająca na 

teren gminy i dokonuje kradzieży. 

 

Podgórski Zenon – radny 
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Poinformował, że Rada Gminy ustaliła jaką sumę przeznaczy na zakup samochodu dla policji, 

bo to tragedia, żeby policja jeździła polonezem. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Przekazał, że trwają rozmowy o dofinansowanie samochodu dla policji, ale sam nie ma na to 

wpływu. Jeżeli coś będzie wiedział na temat kupna samochodu to przekaże tą wiadomość. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nadrzędnym jego celem  jest współpraca z kierownikiem Wosiem, która 

zaczęła się przy pełnym zrozumieniu. Policja boryka się z trudnościami finansowymi nawet 

nie mają internetu. Zadeklarował, że gmina przekaże policji komputer. Rozmowa toczyła się 

też na temat wsparcia finansowego na zakup paliwa. Przyzwolenie Rady na to wsparcie 

pozwoli policji normalnie się poruszać. Uważa, że policja powinna mieć samochód 

bezpieczny, sprawny i niezawodny. Złożył deklarację, że gmina będzie współuczestniczyć w 

zakupie samochodu. Dzwoniono z komendy wczoraj z zapytaniem, czy gmina ma uchwałę w 

sprawie dofinansowania samochodu. Uzgodnił, że będzie to uwzględnione przy 

konstruowaniu budżetu na rok przyszły. Wspólnie przyjęte kierunki z policją to poprawa 

bezpieczeństwa, postawiono też na profilaktykę w szkołach. 

Poprosiła kierownika policji, żeby nie  odwożono osób pijanych do izby wytrzeźwień, jeżeli 

nie są one  agresywne ponieważ gminy z reguły za nich musi opłacać izbę wytrzeźwień. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Życzył kierownikowi policji owocnej współpracy i jak najmniej przestępstw. 

 

Krzysztof Woś – kierownik PP w Złejwsi Wielkiej 

Poprosił o przekazywanie policji wniosków i spostrzeżeń. Zadeklarował, że jest otwarty na 

współpracę. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie informacji i o godzinie 10
35

 ogłosił przerwę. 

 

O godzinie 10
45

 przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady XVII sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 4 

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował zebranych, że rada gminy ma podjąć następujące uchwały : 

1. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zławieś Wielka na lata 2008 – 2016, 

2. w sprawie uzgodnienia ustalenia wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 

zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy, 

3. w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w 

jednostkach organizacyjnych Gminy, 

4. zmieniająca uchwałę Nr XIV/69/2008 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 5 lutego 

2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok, 
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5. w sprawie zmian w uchwale Nr XI/97/2004 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 29 

marca 2004r. w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Zławieś Wielka 

na lata 2004 – 2013, 

6. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Czarne Błoto. 

Dodał, że wszystkie uchwały zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 27 maja. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że strategia rozwoju gminy była opracowania już parę lat temu i z uwagi na 

mijający termin jej ważności opracowano nową. 

Strategia potrzebna jest do pozyskiwania środków finansowych z Unii Europejskiej. 

Wyjaśnił jakie priorytety zostały ujęte w strategii. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są uwagi do opracowanej strategii. 

 

Andrzej Pyzik -  radny 

Stwierdził, że w planie zagospodarowania przestrzennego należy uwzględnić gdzie będą 

zakłady pracy i firmy, a gdzie będą mieszkania i tereny rekreacyjno-wypoczynkowe. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Dotyczy zakładów w Złejwsi Małej. 

Jeżeli ma coś wpłynąć na rozwój Złejwsi Małej, to wyniki pomiarów w istniejących tam 

zakładach nie mogą być na granicy balastu. 

 

Małgorzata Kutnik – radna  

Stwierdziła, że cele w strategii dla rozwoju gminy są dobre i chciałaby, żeby były 

realizowane. Cieszy się, że Pan wójt zauważył, że szansą dla rozwoju gminy i do 

pozyskiwania środków z zewnątrz jest powstanie małych grup lokalnych i stowarzyszeń. 

 

Mamy stowarzyszenia na terenie gminy, które działają lepiej lub gorzej, jedne są zauważalne 

inne nie.  

Działa w stowarzyszeniu i stowarzyszenie to stara się jak może, jak finanse starczają na 

realizacje planów – wypoczynek dla dzieci. Nie życzy sobie, żeby było tak, że pismo piszą w 

lutym i do dzisiaj nie ma odpowiedzi. Żeby równo były traktowane stowarzyszenia, czy to 

pomoc finansowa, czy to wsparcie merytoryczne. Powinniśmy pomóc stowarzyszeniom, które 

powstają, i które już działają. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Radni czytają gazetę, którą wydaje to stowarzyszenie, której współautorką jest radna Kutnik. 

Nie ma artykułu, który by nie negował i obrażał. Nie ma tam troski o gminę. Jeżeli radna 

Kutnik deklaruje współpracę, to z chęcią ją przyjmuje, dalsze obrażanie jest przykre. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Każdy może wypowiadać swoje spostrzeżenia i uwagi. To co piszemy w swojej gazecie 

lokalnej to tylko prawda, prawda i jeszcze raz prawda. To co powiedział Pan wójt jest 

bezzasadne. Każdy sobie odbiera jak chce, tyle prawników i interpretacji przepisów, że nie 

ma sensu polemizować. 

 

Rafał Żelazek – radny 
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Stwierdził, że radna Kutnik musiałaby jedną prawdę sprostować. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy to co Panowie ze Złejwsi Małej zgłaszali, to nie jest rekreacja. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że trzeba analizować gdzie się planuje działki budowlane. 

Stwierdził, że ten temat też może być poruszony w wolnych wnioskach. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Poinformowała, że na stronie internetowej gminy stowarzyszenia mogą pokazywać co robią i 

jak działają. 

 

Henryk Lizak – radny 

Przekazał, że punktem zaczepienia są dworki i trzeba je odremontować. Może ktoś 

zainteresowałby się zorganizowaniem wypożyczalni rowerów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że strategia to główne kierunki działania. Widzimy potrzebę uruchomienia 

wypożyczalni rowerów. 

Poinformował, że rozda radnym folder gminy, gdzie są wyszczególnione atrakcyjne miejsca. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zławieś Wielka na 

lata 2008- 2016. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zawieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XVII/91/2008 
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zawieś Wielka na lata 2008 – 2016 

 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Omówiła projekty uchwał w sprawie uzgodnienia ustalenia wartości jednego punktu w 

złotych dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy i w sprawie 

ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 

organizacyjnych Gminy. 

Dodała, że uchwały te są niezbędne do ustalenia wynagrodzeń. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie uzgodnienia utalenia 

wartości jednego punktu w złotych dla pracowników zatrudnionych w jednostkach 

organizacyjnych Gminy. 

 

 

Rada Gminy Zawieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XVII/92/2008 
w sprawie  uzgodnienia ustalenia wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 
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                   zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy  
 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego 

wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy. 

 

 

Rada Gminy Zawieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XVII/93/2008 
w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w 

                 jednostkach organizacyjnych Gminy 
 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła zamiany w budżecie gminy na 2008 rok 

Podkreśliła, że zgodnie z sugestią radnych zwiększyła środki finansowe na zakup samochodu 

do kwoty 30 000 złotych. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o przybliżenie tematu zakupu gruntów w zasób mienia komunalnego, zakupu 

gruntów pod drogi gminne. 

Zapytała, czy jest wskazanie jakie drogi będą wykupione. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że temat ten omawiał obszernie na wspólnym posiedzeniu komisji, nie wie czy 

radna nie słyszała. 

 

Małgorzata Kutnik- radna 

Odpowiedziała, że spała. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że 14 radnych słyszało, a to jest ze strony radnej kompletna ignorancja i niema 

zamiaru być publicznie odrażany aczkolwiek nie uchyla się od odpowiedzi. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zadaje pytanie i chce uzyskać odpowiedź. Za każdym razem jak zadaje pytanie są uwagi ze 

strony wójta. Poprosiła przewodniczącego, żeby takich uwag nie było, Pan wójt jest po to, 

żeby odpowiadał. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że zna swoją służebną rolę, ale nie jest poddanym radnej Kutnik. 

Mówił o drodze w Toporzysku dojazdowej do gospodarstwa pan Gajdemskiego. Pan Leszek 

Warmbier (ale nie ten ze Skłudzewa) kupił grunt i okazało się, że jego grunt wchodzi  1 metr 

w drogę, a zakupu dokona się na podstawie ceny zakupu zawartej w akcie notarialnym. 

 

Małgorzata Kutnik -  radna 

Zapytała, czy w innych przypadkach drogi są wycenione za kwotę jaką sprzedaje się działkę. 

Jest bardzo dużo dróg, które są kwestiami spornymi i czy nie lepiej przeznaczyć więcej 

środków na ten cel. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jest to zainteresowanie tych, którzy podzielili grunt na działki i są zainteresowani od razu 

wykupem dróg przez gminę. Najczęściej są to działki wydzielone z gruntów ,a wykupujemy 

je po cenie rolnej nie budowlanej. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy jest to po cenie roli ogłoszonej przez agencje, czy cenie wolnego rynku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że w pierwszej kolejności są negocjacje, potem rzeczoznawca. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy dotyczy to dróg dojazdowych, czy przejazdowych. 

Zrobiono drogę dojazdową do działki, a jednocześnie z urzędu gminy robi się drogę 

przejazdowa.  

 

Rafał Żelazek – radny 

Odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XIV/69/2008 Rady Gminy Zławieś 

Wielka z dnia 5 lutego 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 

2008 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zawieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XVII/94/2008 

Zmieniającą uchwałę Nr XIV/69/2008 Rady Gminy Zawieś Wielka z dnia 5 lutego 2008 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok 
 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że w projekcie uchwały w sprawie zmian w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy 

Zawieś Wielka na lata 2004 – 2013 zostały uwzględnione. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Stwierdził, że nie ma zaplanowanego przejścia dla pieszych w Czarnowie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że zadanie to ma być finansowane przez drogi krajowe. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Przekazał, że oczyszczalnia ścieków w Górsku nie spełnia swoich wymogów, a przeznaczane 

są na nią duże pieniądze. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że Górsk docelowo ma być podłączony do Torunia. To inspektor ochrony 

środowiska nakazuje jej modernizację 

 

Zbigniew Drewnowski  przewodniczący Rady Gminy 
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Poinformował, że w ramach pracy zawodowej nadzoruje budowę kanalizacji i zakończenie 

tego zadania przewidywane jest na koniec września i w pierwszej kolejności podłączony 

będzie Przysiek. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał jaka jest różnica między modernizacją, a remontem. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wyjaśnił, że zmiana systemu napowietrzania jest modernizacją, a naprawa systemu jest 

remontem. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy urządzenia z oczyszczalni ścieków w Rozgartach będzie można wykorzystać w 

Czarnowie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie stanowi to własności gminy i niemożna tym dysponować, spółdzielnia 

ma na tej oczyszczalni hipotekę. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Ścieki z Przysieka są pompowane do Rozgart, po przyłączeniu do Torunia będą pompowane z 

Rozgart do Torunia. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr 

XI/97/2004 Rady Gminy Zawieś Wielka z dnia 29 marca 2004 roku w sprawie przyjęcia 

Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Zławieś Wielka na lata 2004 – 2013. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XVII/95/2008 
w sprawie  zmian w uchwale Nr XI/97/2004 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 

                   29 marca 2004 roku w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 

                   Zławieś Wielka na lata 2004 – 2013 
 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że po przeanalizowaniu wniosku dotyczącego nazwy ulicy w Czarnym Błocie 

wycofuje projekt uchwały w tej sprawie. Uzgodnił, że zorganizowane będzie w tej sprawie 

zebranie wiejskie mieszkańców Czarnego Błota i Cegielnika w celu ich wypowiedzenia się w 

tym temacie. 

 

 

Ad. 5 

 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informacje wójta między sesjami. 
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Henryk Lizak – radny 

Zapytał, w którym miejscu ma powstać boisko w Starym Toruniu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że na razie to hasło, ale być może koło świetlicy OSP. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Przypomina, że gmina wykupuje drogę w Toporzysku, podkreśliła, że najpierw jest ona 

asfaltowana potem wykupywana. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że tak. 

 

Mirosław Trzybiński- radny 

Poinformował, że państwo Ziębowie z Toporzyka przybyli na sesję, żeby dowiedzieć się 

czegoś więcej na temat przekształcania gruntów. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że każda uchwała dotycząca planu zagospodarowania przestrzennego 

przekazywana jest do Wojewody w celu sprawdzenia pod względem prawnym procedury. W 

jednym momencie nastąpiło uchybienie procedury i trzeba ją zacząć od początku, żeby 

dostosować ją do stanu prawnego. Został popełniony błąd trzeba rozesłać projekty uchwały 

do uzgodnienia i jeszcze raz to wprowadzić. 

 

Pani Zięba – mieszkanka Toporzyska 

Poinformowała, że pani Kwiatkowska przedłużyła termin do marca, ale obiecywała. 

Przekazała, że jeden Pan z Bydgoszczy wpłacił jej zaliczkę za działkę uprzednio upewniając 

się w gminie, że może ją kupić, teraz nie wie co ma mu odpowiedzieć. Pani Kwiatkowska 

mówiła że do końca marca będzie załatwione, a ma być do końca roku. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że jeżeli będą uzgodnienia, to na jednej sesji będzie uchylona ta uchwała i 

podjęta będzie nowa. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że uchwały o przekształceniu są ważne po ogłoszeniu ich w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Kujawsko-pomorskiego. Uchwały nie zostały ogłoszone i można 

nad tym tylko ubolewać. Proces ten będzie trwał minimum 6 miesięcy. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zawieś Wielka 

Zapytała, czy nie można byłoby w Złejwsi umieścić gdzieś planu Złejwsi lub gminy, bo 

niektórzy mają kłopoty z odnalezieniem ulic i czy nie  można by było wyrównać placu za 

butikami w Złejwsi Wielkiej, żeby mogli się tam przenieść handlujący ponieważ Pan z 

hurtowni zabrania im handlować na placu przed hurtownią. 

Zapytał również, czy nie można zbierać opłaty targowej od stolika, ponieważ niektórzy mają 

więcej stolików. 

 

Pani Kaptur – handlująca w Złejwsi Wielkiej 
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Poinformowała, że w Dąbrowie Chełmińskiej jest prawdziwe targowisko i są na mim nawet 

toalety Jedzie tam handlować i nie czuje, że ktoś ją wygoni. Gmina nie ma targowiska, ale 

stała w Złejwsi  6 lat i handlowała. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że plan gminy jest w Internecie. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Stwierdziła, że powinna być duża mapa gminy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że wniosek jest zasadny ale nie wie jak to rozwiązać. 

Gmina nie ma placu handlowego, a teren koło hurtowni jest własnością prywatną, a 

handlujący przeszkadzali w wjeździe tir-ów. 

Prowadził rozmowę z dyrektorem banku i jest skłonny wydzierżawić teren koło banku ale za 

odpłatnością. Stawki opłaty targowej ustala Rada Gminy. 

Rozważy przygotowanie placu za butikami, pan Jankowiak ma też plac koło byłego 

przedszkola, może on go wydzierżawi. 

Ci co handlują butikach też muszą mieć do nich dojazd. 

 

Małgorzata Kutnik –radna 

Stwierdziła, że jest to problem 

Za sklepem GS gdzie był skup złomu też jest plac. Budynki są własnością GS-u, ale grunt jest 

własnością gminy, może pójść w tym kierunku. 

Zapytała z kim można się kontaktować w sprawie umieszczenia informacji o działalności 

stowarzyszenia w Internecie. Uważa, że wszystkie stowarzyszenia powinny mieć te same 

możliwości, oczywiście po cenzurze ze strony gminy. 

Poprosiła przewodniczącego Rady, żeby urząd działał zgodnie z k.p.a. Mieszkańcy piszą i nie 

dostają odpowiedzi, a nie powinno się ich tak traktować. Może podać tego przykłady. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że może się tylko do tej prośby przyłączyć. Przez ręce przewodniczącego nie 

przechodzą żadne pisma urzędu. Nie wie kto pismo składa i kiedy dostaje odpowiedź. 

Zapytał jak radna to widzi 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Odpowiedziała, że porozmawiać z pewną osobą. 

 

Pani Kaptur – handlująca w Złejwsi Wielkiej 

Nie dostała odpowiedzi. Jak pójdzie handlować za butik to będzie się tak samo czuła jakby 

handlowała na prywatnym placu. Zapytała, czy gmina nie ma kawałka ziemi, żeby udostępnić 

handlowcom, czy na plac za butikami muszą podjeżdżać tir-y. 

Płaciła tyle lat opłatę targową do gminy, że coś się jej należy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Zapytał panią Kaptur, czy kiedyś próbowała stanąć za butikami i handlować. 

 

Pani Kaptur odpowiedziała, że nie 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 
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Chodzi o to, że na terenie zakładów gmina też będzie pobierała opłatę, ale od 1 maja już 

sołtys nie pobiera opłaty. 

 

Pani Kaptur – handlująca w Złejwsi Wielkiej 

Uważa, że plac dla handlujących powinien być przygotowany, a w lesie stoją pijaczki. 

 

Zbigniew Drewnowski- przewodniczący Rady Gminy 

Na dzień dzisiejszy nie ma targowiska w gminie, można wnioskować o jego urządzenie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Temat jest słuszny i trzeba się do tego ustosunkować. Chodzi o to, żeby był ciąg handlowy. 

Można utwardzić teren za butikami i urządzić zaplecze socjalne. To jest tragedia i świadczy to 

o gminie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Podkreślił, że nikt nikomu nie zabrania handlować za butikami. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Poinformowała, że właściciele butików powywalali tam śmieci i gruz, niech to uprzątną. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Skoro gmina udostępnia toalety to niech napisze toalety przy wejściu do gminy. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że przewodniczący powinien przegłosować, czy zrobić skromne targowisko. 

Wszyscy widzą konieczność jego powstania. 

 

Zbigniew Drewnowski – radny 

Trzeba to przekazać do komisji ds. obywatelskich w celu ustosunkowanie się do tego, są to 

też skutki finansowe. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że Rada proponuje wirtualnie zobowiązać do utworzenia targowiska. 

Wszędzie gdzie zaproponował, to nie, na drodze leśnej też nie można, bo wnęka przy lesie 

jest drogą leśną. Żeby urządzić targowisko trzeba mieć jego lokalizację. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Przed chwilą było powiedziane, że za butikami to teren gminy, teraz las. Zawsze jest owijanie 

w bawełnę. Jeżeli jest to 2 metry za butikami, jest niemożliwością zorganizowanie za 

butikami targowiska. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że dojście do terenu za butikami jest terenem leśnym. 

 

Pani Kaptur – osoba handlująca w Złejwsi Wielkiej 

Stwierdziła, że wyrównanie tam terenu postawienie słupka „targowisko” to nie są duże 

koszty. 

Poinformował, że przez 6 lat zapłaciła 18 tysięcy opłaty, a gdzie reszta handlujących. Za 

chwilę może nie mieć chleba dla dzieci. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że kończy temat targowiska. Wniosek przekazuje do komisji ds. obywatelskich. 

Komisja obywatelska ma zebrać informacje i wypracować propozycje. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Proponuje, żeby załatwić to do następnej sesji. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Pani Kaptur może przejść się z komisją i przekazać swoje propozycje. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Trzeba też brać pod uwagę bezpieczeństwo, żeby np. nie kolidowało to z dojazdem ani nie 

zagrażało w ruchu drogowym, targowisko musi też spełniać pewne warunki. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że na osiedlu Nasza Dolina w Czarnowie jest słabe ciśnienie wody nawet w 

godzinach rannych. 

Pan wójt powiedział, że na tym osiedlu powstanie plac zabaw, ale my starzy mieszkańcy 

chcemy żeby powstał on koło szkoły. 

Nie wyrównano drogi do kępy, rolnicy narzekają, zrobiono tylko przepust. 

Zapytał, czy zrobiono coś w kierunku wody koło pana Kowalskiego. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała z kim ma się kontaktować w sprawie umieszczenia informacji na stronie 

internetowej. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wnioski radnego Krawulskiego przyjął do wiadomości. 

Informacje na stronie internetowej można umieszczać jeżeli pani Kutnik nie będzie obrażała 

wójta ani urzędu. Jeżeli będą one przesiąknięte nienawiścią jak ona to nie wyrazi zgody. 

Intencje musza być czyste. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zdaje sobie sprawę, że będzie to jakaś weryfikacja, cenzura tak jak to było kiedyś. Każdy ma 

różne intencje Pan wójt też. 

Poprosiła przewodniczącego Rady, żeby spowodował, żeby Pan wójt na jej pytania za 

każdym razem jakieś przed odpowiedzią dodaje aluzje. Po to jest sesja, że ma prawo pytać. 

Jeżeli obraziła to przeprasza i żeby więcej tego nie było. 

Informację na temat swojego stowarzyszenia przekaże pocztą i prosi, żeby były one 

zamieszczone, bo sam wójt powiedział, żeby powstawały stowarzyszenia i żeby działały w 

dobrej wierze. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy  

Stwierdził, że to podtrzymuje, a szczególnie ostatnie słowa. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Jeżeli pisze się prawdę i stwierdza fakty, z którymi nie można się pogodzić to wójta problem, 

bo nie raz nas Pan wójt oszukał na sesji, nie powiedział prawdy. Jak wójt może powiedzieć, 

że pan Krzysztof nie mówił prawdy, jest to nagrane. Wójt powiedział na komisji, że jakiś 

pracownik został zwolniony, nie pyta o nazwisko, bo nie chodziło o to, czy to jest prawda, że 
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jest zwolniony, który powinien ponieść jakieś konsekwencje za to co się stało i Ci ludzie 

czekają. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Zapytał, czy pani Kutnik przeprosi jak zobaczy dokument. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała dlaczego, to Pan powiedział, że został zwolniony, to była nieprawda, bo nikt nie 

został zwolniony. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy za to ,że ludzie czekają 2 lata ktoś poniósł konsekwencje. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Pan wójt wymigał się od odpowiedzi na temat ciśnienia wody. Może odpowiedzieć, że 

przyczyną mogą być nawierty po tworzywie sztucznym albo piasek. Należy zdemontować 

wodomierz i go oczyścić. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

W chwili obecnej mamy okres podlewania i jest słabsze ciśnienie, w ostatnich 2 tygodniach 

były 4 atmosfery. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że w sprawie wody dzwonił pan Rolirad. 

Gminna powinna informować ludzi gdzie zostały popełnione błędy w planach powinna o nich 

też informować w trakcie 6 najbliższych miesięcy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo w sprawie rozwiązania umowy o pracę z panią Katarzyną Kwiatkowską. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Przeprosiła wójta, bo w tej kwestii powiedział prawdę. W innych kwestiach nie raz wójt 

mówił nie tak. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zwrócił uwagę radnej, że sama mówiła, żeby nie było podtekstów, a sama to robi. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poprosił o nie ingerowanie w sprawy personalne kadry, ponieważ to wójt jest kierownikiem i 

za to odpowiada. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poprosił o przygotowanie informacji na temat placów pod targowisko. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poinformował sołtysa sołectwa Złejwsi Wielkiej, że jest mapka gminna z ulicami. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka 

Otrzymała takie mapki, ale ludzie chcą, żeby je kserowała i rozdawała, ale to nic nie daje. 
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Zenon Podgórski – radny 

Zgadza się, żeby nie ingerować sprawy pracownicze, ale jakby Rada nie przerwała ciągu z 

Dankowską dalej byłyby zadłużenia. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 12
50 

zakończył obrady XVII sesji Rady Gminy. 

 

 

 

                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Protokółowała:                                                             Zbigniew Drewnowski 

Mirosława Mycak 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  


